

Circular No. (33) 2021

To All Hospitals and Medical Centers

Date: 1st December 2021

Sub: Updates to the process of the National Accreditation Program for Hospitals and Medical Centers in the Public and Private Sector

NHRA brings to the attention of all hospitals and medical centers in the Kingdom of Bahrain that the validity of the accreditation cycle has been increased to four years from three years as previously stated in Decision No.26 for 2016

The new decision will be implemented as below:

1. All facilities accredited before October 2020 will be subject to three years cycle validity and will be re-accredited as scheduled by the Accreditation and Quality Group. Once they have undergone their second cycle accreditation their accreditation validity will be for four years, which will be reflected on their certificate. (Example: Facility A was accredited in 2019, the scheduled re-accreditation will be in 2022, thereafter the validity of their accreditation will be for four years starting from 2022.)

تعميم رقم (33) لسنة 2021

إلى جميع المستشفيات و المراكز الطبية

التاريخ: 1 ديسمبر 2021م

الموضوع: تحديث إجراءات الاعتماد الوطني للمستشفيات و المراكز الطبية العامة و الخاصة

تحيط الهيئة علماً بجميع المستشفيات و المراكز الطبية في القطاع العام و الخاص في مملكة البحرين أن صلاحية دورة الاعتماد قد تم رفعها إلى أربع سنوات عوضاً عن ثلاث سنوات كما سبق ذكره في القرار رقم 26 لسنة 2016.


و سيتم تنفيذ القرار الجديد بخصوص تحديث آلية الاعتماد كالتالي:

1. تخضع جميع المؤسسات المعتمدة قبل شهر أكتوبر 2020 لفترة صلاحية مدتها ثلاث سنوات وسيتم إعادة اعتمادها كما هو مقرر من قبل مجموعة الاعتماد و الجودة بالهيئة. وبمجرد خضوعهم لاعتماد الدورة الثانية، ستكون صلاحية اعتمادهم لمدة أربع سنوات والتي ستعكس على شهادات الاعتماد الممنوحة.
(مثال: تم اعتماد المؤسسة (أ) في عام 2019 سيتم إعادة الاعتماد كما هو مقرر في عام 2022، وبعد ذلك سيتم ضمهم في القرار الجديد وتمتد مدة الصلاحية لأربع سنوات بدءاً من عام 2022.)

2. All facilities accredited after October 2020 and going forward; their accreditation validity will be for four years, and the certificates will reflect the same.
2. جميع المؤسسات الصحية التي تم أو سيتم اعتمادها بعد شهر أكتوبر 2020 ستكون صلاحية اعتمادهم لمدة أربع سنوات في شهادات الاعتماد الممنوحة.
3. With respect to the annual fees of accreditation, every facility will be required to pay the annual fee for three years and the fourth year will be at no cost to the facility.
3. فيما يتعلق برسوم الاعتماد السنوية، سيتم الطلب من كل مؤسسة دفع الرسوم سنويا لمدة ثلاث سنوات على أن تكون السنة الرابعة من دون رسوم.

Your cooperation is highly appreciated in improving health services in the Kingdom

هذا ما نلزم توضيحه، ولكم جزيل الشكر والتقدير على تعاونكم الدائم في الارتقاء بالخدمات الصحية بالمملكة.


الدكتورة مريم عذبي الجلاهمة
الرئيس التنفيذي